

الملتقى التدريبي الخليجي

تطوير أنظمة التخطيط المالي وإعداد الميزانيات والمعايير الدولية



Gulf Training Forum

**"How to prepare budgets, and the skills of
The income and expenditure section"**

خلال الفترة 5 - 7 مايو 2025 - فندق راديسون بلو - الكويت

متحدثون الملتقى



Dr. Hisham Fikry Ibrahim Suleiman

PhD Business Administration
Member of the Entrepreneurship Association
In Pennsylvania - USA



Dr. Abdullah Al-Enezi

Director of the Budget and Accounting Department
Gulf international for Accounting and auditing office



Hany Gaber Hashad

financial affairs Manager
Head of Internal audit

Certified by the American Association of Accountants



رسوم الملتقى:
Forum Fees :

KWD 350

Ms Mrs Mr Surname: _____

Name: _____

Job Title : _____

Organisation: _____

Country: _____

Tel: _____ Fax: _____

Email: _____



للتواصل والاستفسارات

ob.: + 965 90939008
el.: +965 22455719
ax: + 965 22455728
mail: info@consulenzakw.com
ebsite: consulenzakw.com/conference





Gulf Training Forum

"How to prepare budgets, and the skills of The income and expenditure section"

مقدمة | Introduction

The forum aims to introduce the participants to the general framework of budgets in terms of their concept, importance, economic, social, financial and control dimensions, and how to prepare them according to the latest systems. In the light of several bases for classification, and introducing the participants to the concept of the performance-oriented budget system as an advanced method for preparing the general budget that focuses on achieving goals, then on analyzing the main goals into sub-goals and determining performance rates to measure progress based on indicators of efficiency and effectiveness.

يهدف الملتقى إلى تعريف المشاركون بالإطار العام للموازنات من حيث مفهومها وأهميتها وأبعادها الاقتصادية والاجتماعية والمالية والرقابية وكيفية إعدادها وفقاً لأحدث النظم، وأكساب المشاركون مهارة إعداد الموازنات من خلال التعرف على أساس تقدير عناصر الميزانية من إيرادات ومصروفات والقواعد العامة التي تحكم الأعداد والتقدير وكذلك اكتساب مهارة تبوييب الميزانية في ضوء عدة أساس للتبوييب، وتعريف المشاركون بمفهوم نظام الميزانية الموجهة نحو الأداء كأسلوب متطور لإعداد الميزانية العامة يرتكز على تحقيق الأهداف ثم على تحويل الأهداف الأساسية إلى أهداف فرعية وتحديد معدلات للأداء لقياس مدى التقدم استناداً إلى مؤشرات الكفاءة والفعالية.

Themes of the forum

- ✓ The framework for preparing planning budgets.
- ✓ The role of the budget in implementing the strategic plan.
- ✓ Determine the basic factors governing the preparation of the budget.
- ✓ Modern methods for preparing budget estimates.
- ✓ Applying modern forecasting models in preparing budget estimates.
- ✓ Important tips when preparing budget estimates.
- ✓ The tables used in preparing the draft budget.
- ✓ Shift from the traditional system of budget preparation to the performance-oriented budgeting systems (ROB).
- ✓ Elements of administrative quality management systems according to the requirements of ISO 9001 / 19011 / 10019.
- ✓ Improving operational efficiency and competitiveness as well as reducing overheads.
- ✓ Reducing costs and increasing profits.
- ✓ Revenue and Expenditure Skills.
- ✓ Modern Financial Planning Systems and International Accounting Standards.

محاور الملتقى :

- ✓ إطار إعداد الميزانية التخطيطية.
- ✓ دور الميزانية في تنفيذ الخطة الاستراتيجية.
- ✓ تحديد العوامل الأساسية الحاكمة في إعداد الميزانية.
- ✓ الأساليب الحديثة لإعداد تقديرات الميزانية.
- ✓ تطبيق النماذج الحديثة للتبوييب في إعداد تقديرات الميزانية.
- ✓ نصائح هامة عند إعداد تقديرات الميزانية.
- ✓ الجداول المستخدمة في إعداد مشروع الميزانية.
- ✓ التحول من النظام التقليدي لإعداد الميزانية إلى نظم الميزانية الموجهة نحو الأداء ROB.
- ✓ عناصر نظم إدارة الجودة الإدارية حسب متطلبات الایزو ٩٠٠١ / ١٩٠١١ -١٩٠١٩.
- ✓ تحسين الكفاءة التشغيلية والقدرة على المنافسة وكذلك الحد من النفقات العامة.
- ✓ تخفيض التكاليف وزيادة الأرباح.
- ✓ مهارات باب الإيرادات والمصروفات.
- ✓ الأنظمة الحديثة للتخطيط المالي ومعايير المحاسبة الدولية

Target groups:

1. Departments and sections of financial planning and accounts.
2. Financial managers and heads of departments.
3. Supervisors in the financial sector.
4. Accountants and auditors.
5. Workers in the financial department, new accountants and financial analysts.
6. Budgets departments.
7. Financial affairs, contracts and tenders sectors.

الفئات المستهدفة:

١. إدارات وأقسام التخطيط المالي والحسابات.
٢. المدراء الماليين ورؤساء الأقسام.
٣. المراقبون في القطاع المالي.
٤. المحاسبون ومدققي الحسابات.
٥. العاملون في القسم المالي والمحاسبون الجدد والمحللون الماليون.
٦. إدارات الميزانية.
٧. قطاعات الشؤون المالية والعقود والمناقصات.